
 

 P r o t o k ó ł  Nr 5/19 

 

z posiedzenia Komisji Gospodarczej z 29 stycznia 2019 r.  

 

Posiedzenie komisji odbyło się w sali sesyjnej Urzędu Miejskiego Trzcianki  

w godz. 1600  – 1830.   

W posiedzeniu udział wzięli: 

1) członkowie komisji, zgodnie z załączoną listą obecności, 

2) pan Krzysztof Wojciech Jaworski, burmistrz Trzcianki, 

3) pani J. Zieńko, skarbnik gminy,  

4) pan W. Putyrski, zastępca burmistrza Trzcianki. 

 

Ad 1) Otwarcie posiedzenia.  

Spotkanie otworzył, witając wszystkich obecnych, i prowadził przewodniczący 

komisji radny Marek Kupś.   

 

Ad 2) Przyjęcie porządku posiedzenia.  

Porządek posiedzenia przedstawił przewodniczący komisji. Uwag nie było. 

Obrady przebiegały zgodnie z poniższym porządkiem: 

1.  Otwarcie posiedzenia. 

2. Przedstawienie porządku posiedzenia. 

3. Ustalenie i przyjecie planu pracy komisji na I półrocze 2019 r. 

4. Gospodarka odpadami. Projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały  

Nr V/36/15 Rady Miejskiej Trzcianki z dnia 12 lutego 2015 r. w sprawie 

wyboru metody ustalenia opłaty za gospodarowanie odpadami 

komunalnymi oraz ustalenia stawki tej opłaty. 

5. Analiza materiałów na najbliższą sesję Rady Miejskiej. 

6. Sprawy skierowane do Komisji. 

7. Zamknięcie posiedzenia. 

 

Ad 3) Ustalenie i przyjecie planu pracy komisji na I półrocze 2019 r. 

Komisja wypracowała niniejszy plan pracy na I półrocze 2019 r. i przyjęła go  

w głosowaniu: za 6, przeciw 0, wstrzymujących 0.  

Styczeń 

1. Gospodarka odpadami.  

2. Opiniowanie projektów uchwał Rady Miejskiej Trzcianki. 
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3. Zapoznanie się ze sprawami wniesionymi do komisji. 

4. Wolne wnioski i zapytania. 

 

Luty 

1. Strefy przemysłowe i hodowlane w gminie Trzcianka 

2. Opiniowanie projektów uchwał Rady Miejskiej Trzcianki. 

3. Zapoznanie się ze sprawami wniesionymi do komisji. 

4. Bieżąca informacja o prowadzonych inwestycjach na terenie gminy. 

5. Wolne wnioski i zapytania. 

 

Marzec 

1. Informacja na temat zasobów mieszkaniowych gminy Trzcianka. 

2. Zapoznanie się ze sprawami wniesionymi do komisji. 

3. Informacja o realizacji wniosków Komisji Gospodarczej. 

4. Wolne wnioski i zapytania. 

 

Kwiecień 

1. Wieloletni plan inwestycyjny – dyskusja wstępna.  

2. Opiniowanie projektów uchwał Rady Miejskiej Trzcianki. 

3. Zapoznanie się ze sprawami wniesionymi do komisji. 

4. Informacja o realizacji wniosków Komisji Gospodarczej. 

5. Wolne wnioski i zapytania. 

 

Maj 

1. Raport o stanie gminy. Sytuacja w spółkach gminnych. 

2. Opiniowanie projektów uchwał Rady Miejskiej Trzcianki. 

3. Zapoznanie się ze sprawami wniesionymi do komisji. 

4.  7. Wolne wnioski i zapytania. 

 

Czerwiec 

1. Analiza sprawozdania finansowego gminy Trzcianka za 2018 rok oraz 

sprawozdania z wykonania budżetu gminy Trzcianka za 2018 r. wraz z 

informacją o stanie mienia gminy.  

2. Opiniowanie projektów uchwał Rady Miejskiej Trzcianki. 

3. Zapoznanie się ze sprawami wniesionymi do komisji. 

5. Bieżąca informacja o prowadzonych inwestycjach na terenie gminy. 

6. Wolne wnioski i zapytania. 



3 

 

 

Ad 4) Gospodarka odpadami. Projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały  

Nr V/36/15 Rady Miejskiej Trzcianki z dnia 12 lutego 2015 r. w sprawie 

wyboru metody ustalenia opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi 

oraz ustalenia stawki tej opłaty. 

 

Projekt uchwały zarekomendował burmistrz Trzcianki K. Jaworski stwierdzając 

między innymi, że 17.01.2019 r. zaprezentowano kompleksowo sytuację  

w gminie związaną z gospodarką odpadami. Wówczas zaprezentowano również, 

dlaczego, z jakich powodów wynikają koszty zagospodarowania odpadami  

i jakie powinny być faktyczne środki na gospodarkę odpadami, aby koszty były 

pokryte w całości. Uchwała zawiera propozycje stawek, jak w przedłożonym 

projekcie. Na wzrost kosztów wpłynęły opłaty marszałkowskie oraz zmianę 

miejsca dowozu odpadów, czyli RIPOK w Stawnicy. Kolejnym składnikiem 

podwyżki jest urealnienie kosztów, gdyż odpadów jest coraz więcej. Z tych 

środków będą również finansowane działania edukacyjne w zakresie segregacji 

odpadów, a tym samym zmniejszenie ilości odpadów mieszanych. Uchwała ta 

nie zamyka dyskusji w tym zakresie, aby wypracować rozwiązania na 

przyszłość. Od 1 stycznia 2020 r. będzie nowa umowa z odbierającym odpady  

i wówczas byłyby zasady gospodarki odpadami akceptowalne dla mieszkańców. 

Te problemy są nie tylko w naszej gminie i nie ma nic wspólnego z firmą, która 

obecnie ma zawartą umowę na odbiór odpadów, czyli firmą Kombud.  

Przewodniczący komisji zgodził się z koniecznością zmiany stawek opłat, ale 

jego zdaniem ta metoda ustalenia opłaty nie jest właściwa. Należałoby zmienić 

sposób naliczania stawek. Stawka 44 zł dla jednej osoby, a 63 zł dla 3, 4, 5  

i więcej osób budzi wątpliwości. Osoby, które wytwarzają najwięcej odpadów 

płaca mniej. Dwie stawki naruszają zasady sprawiedliwości społecznej, ale i nie 

odpowiadają ilości wytwarzanych odpadów.  

Radny W. Magdziarz stwierdził, że zdaje sobie sprawę z konieczności 

podwyżek, natomiast obecnie segregacja to cztery pojemniki, a od 2020 r. 

będzie jeszcze piąty. Firma będzie musiała pięć razy podjechać do odbiorcy. 

Zbyt długo temat nie był ruszany. Ceny odbioru odpadów zmieszanych  

i segregowanych wzrosły. Radny pytał o sytuację w gminach ościennych  

i stawki w nich przyjęte.  
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Radny R. Matkowski zwrócił uwagę, że działania mają na celu pomóc spółce, 

która obecnie obsługuje system, ale ma obawy czy gmina może to zrobić, 

umowa była zawarta po przetargu w ramach zamówienia publicznego. Jego 

zdaniem, podwyżki ponad 70% są nierealne w naszej gminie. Radni poprzedniej 

kadencji powinny wypowiedzieć się, dlaczego nie podnoszono w poprzedniej 

kadencji stawek, choćby 0 10%, 15%. Wzrost o 50% jest do wytłumaczenia 

realnymi kosztami, jakie ponosi Kombud, ale 75% to zbyt duży wzrost. Należy 

pomyśleć o gruntownej zmianie. Rodziny wielodzietne korzystają ze wsparcia 

500+, więc mogą również ponosić dodatkowe koszty. Podkreślił, że spółka ma 

raczej stary sprzęt transportowy, ale nie można obciążyć kosztami 

mieszkańców.  

Radny M. Dąbrowski zwrócił uwagę, że poprzednicy, ustalając stawki, 

posiłkowali się różnymi danymi i na tamten czas decyzja była, jaka była, choć 

wiele głosów było przeciw metodzie ustalania tej opłaty. Obecnie należy 

zastanowić się nad przemodelowaniem całego systemu. Najbardziej 

sprawiedliwy sposób naliczania opłat za odpady jest od osoby. Wcześniej 

zakładano, że z czasem wszyscy będą segregować. Trzeba zmienić regulamin, 

nawyki i wszystkie elementy, które wpływają na stawkę. Nie jest to ratowanie 

spółki, ale w dalszej perspektywie ratowanie gminy. Proponował przyjąć 

przedłożony projekt, pod warunkiem przemodelowania systemu i ustalenia 

stawki od osoby.  

Przewodniczący komisji miał odmienne zdanie, uzasadniając swoje zdanie 

przeliczeniem proponowanych stawek na osoby, zgodnie z czym  

w gospodarstwach jednoosobowych stawka jest wyższa o 40%, czyli 22 zł,  

a czteroosobowa rodzina w przeliczeniu na osobę 15,65 zł.  

Radny W. Perski wyraził opinię negatywną, co do przekazywania tak dużych 

środków spółce Kombud. Zdaniem radnego, aby zrekompensować tę podwyżkę 

wystarczy podnieść stawki o 25%. W 2018 r. podpisano aneks do umowy  

i Kombudowi przekazano ponad 32.000 zł na wyrównanie strat. Podsumował, 

że jest to zbyt duża podwyżka stawek, można je podnieść, ale nie aż tak. Dodał, 

że należy zastanowić się nad specyfikacją do nowego przetargu, zastanowić się 

nad nowym systemem.  

Radny R. Matkowski przedstawił wzrost kosztów w kolejnych latach od 2014 r. 

W swej wypowiedzi proponował rozważenie przekształcenia spółki Kombud  
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w spółkę gminną. Jego zdaniem realna podwyżka może być w granicach 50%. 

Natomiast przerzucanie kosztów na mieszkańców nie jest dobrym pomysłem. 

Przewodniczący komisji zaproponował, aby w najbliższym czasie opracować 

nowy projekt uchwały, w której stawki będą uzależnione od osób w 

gospodarstwie domowym (6 progów), z wprowadzeniem współczynnika 

zmniejszającego opłaty dla osób czasowo przebywających poza gminą 

Trzcianka (uczniowie, studenci itp.).  

Burmistrz Trzcianki K. Jaworski wyjaśnił, że przedmiotem rozmów nie jest 

firma Kombud i uchwała nie ma związku z przedmiotową sprawą. System musi 

być zbilansowany. Natomiast, mając na uwadze wnioski radnych, celowym jest 

wypracowanie zasad na przyszłość, najlepiej od 2020 r. Stawki trzeba przeliczyć 

po dokładnym zebraniu danych, np. o ilości osób w gospodarstwie domowym. 

Można to opracować i zastosować od nowego roku. Natomiast stawki opłat 

muszą pokryć koszty systemu i nic nie mają wspólnego ze spółką Kombud.  

Radny M. Dąbrowski zwrócił uwagę, że należy wypracować model opłat 

najbardziej sprawiedliwy dla mieszkańców.  

Radny W. Perski zwrócił uwagę, że należałoby się zastanowić nad włączeniem 

nieruchomości niezamieszkałych do jednego systemu. Wyjaśnił, jakie opłaty 

ponosi, jako przedsiębiorca i jak firma musi kilkakrotnie odbierać odpady 

czasami z jednej nieruchomości, gdzie jest działalność gospodarcza i 

gospodarstwa domowe. 

Przewodniczący komisji proponował, aby nawet przez trzy miesiące dopłacić 

różnicę Kombudowi, a w tym czasie dopracować zasady systemu gospodarki 

odpadami. Wydaje się, że stawki w oparciu o osoby będą najlepsze.  

Burmistrz K. Jaworski proponował wdrożyć proponowany projekt uchwały,  

a nad systemem pracować i zasady wdrożyć w późniejszym terminie.  

Po wysłuchaniu wyjaśnień pana W. Putyrskiego, który przedstawił dane dot. 

systemu gospodarki odpadami w Wałczu i Czarnkowie, przewodniczący komisji 

zaproponował następującą opinię Komisji Gospodarczej: 

Komisja Gospodarcza proponuje przystąpić do opracowywania uchwały 

określającej nowe zasady ustalania opłat za gospodarowanie odpadami 

komunalnymi ustalając stawki uzależnione od osób zamieszkujących 
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gospodarstwo domowe. Powyższe stawki obowiązywałyby od  

1 lipca 2019 r. Do 30 czerwca br. obowiązywałaby proponowane stawki  

w omawianym projekcie uchwały. Nowe powinny uwzględniać ulgi lub sytuacje 

nadzwyczajne typu czasowe niezamieszkiwanie w gminie.  

Komisja przyjęła propozycję w głosowaniu: za 4, przeciw 0, wstrzymujących 1.  

 

Kończąc dyskusję radny M. Dąbrowski podniósł konieczność skomunalizowa-

nia Spółki Kombud.  

W związku z propozycją przewodniczącego komisji w zakresie opracowania 

nowego projektu uchwały w ciągu dwóch najbliższych tygodni, pan W. Putyrski 

wyjaśnił, że należy zbadać rynek, czyli zebrać deklaracje od mieszkańców, aby 

mieć wiedzę, jakie środki są potrzebne w systemie na pokrycie kosztów  

i wówczas wyliczyć stawkę. Gmina nie posiada takich danych.  

Radny M. Dąbrowski podsumował, że proponowana uchwała będzie 

obowiązywała do ostatniego dnia czerwca br., a w tym okresie zostaną 

opracowane nowe zasady, które będą obowiązywały od 1 lipca br.  

Ponowiono wniosek pod głosowanie, aby przystąpić do opracowywania 

uchwały określającej nowe zasady ustalania opłat za gospodarowanie odpadami 

komunalnymi ustalając stawki od osób. Powyższe stawki obowiązywałyby od  

1 lipca 2019 r. Do 30 czerwca br. obowiązywałaby proponowane stawki  

w omawianym projekcie uchwały.  

Powyższe przyjęto w głosowaniu: za 5, przeciw 0, wstrzymujących 0.  

Ad 5. Analiza materiałów na sesję. 

1. Projekt uchwały w sprawie warunków udzielania bonifikaty od opłaty 

jednorazowej z tytułu przekształcenia prawa użytkowania wieczystego 

gruntów, stanowiących własność gminy Trzcianka, w prawo własności tych 

gruntów i wysokości stawki procentowej bonifikaty. 

Projekt uchwały omówił burmistrz Trzcianki K. Jaworski.  

Radni nie mieli uwag.  

Komisja zaopiniowała projekt pozytywnie: za 5, przeciw 0, wstrzymujących 0 

 

2. Projekt uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego 

planu zagospodarowania przestrzennego gminy Trzcianka dla drogi 
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rowerowej z Siedliska do Trzcianki. 

Projekt uchwały omówił burmistrz Trzcianki K. Jaworski.  

Komisja zaopiniowała projekt pozytywnie: za 5, przeciw 0, wstrzymujących 0 

 

3. Projekt uchwały w sprawie miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego miasta Trzcianki w rejonie ul. 27 Stycznia i rzeki Trzcinicy. 

Projekt uchwały omówił zastępca burmistrza W. Putyrski, sygnalizując również 

potrzebę wprowadzenia poprawki do uzasadnienia projektu uchwały.   

Komisja zaopiniowała projekt pozytywnie: za 4, przeciw 0, wstrzymujących 1. 

 

4. Projekt uchwały w sprawie wezwania do usunięcia naruszenia prawa wraz  

z wnioskiem o polubowne załatwienie sprawy. 

Projekt uchwały omówił burmistrz Trzcianki K. Jaworski wyjaśniając, że plan 

procedowany był bez uwag, mimo to nie spełnia on wymogów wnioskodawców 

tego planu.  

Pan W. Putyrski wyjaśnił, że właściciel terenu objętego planem zamierzał 

uruchomić produkcję związaną z karmą dla zwierząt. Nie otrzymał decyzji  

 warunkach zabudowy, dlatego uznano, że najlepszym rozwiązaniem jest 

opracowanie planu zagospodarowania przestrzennego. Plan opracowano, 

przyjęty, z zachowaniem całej procedury, bez uwag, a obecnie właściciel terenu 

wzywa gminę do usunięcia naruszenia prawa.   

Komisja zaopiniowała projekt pozytywnie: za 4, przeciw 0, wstrzymujących 0 

 

5. Projekt uchwały w sprawie ustalenia zasad wypłacania oraz zwrotu 

kosztów podróży służbowych sołtysów sołectw gminy Trzcianka. 

Projekt uchwały omówiła skarbnik gminy pani J. Zieńko.   

Komisja zaopiniowała projekt pozytywnie: za 4, przeciw 0, wstrzymujących 0 

 

6. Projekt uchwały w sprawie obywatelskiej inicjatywy uchwałodawczej. 

Projekt uchwały omówił zastępca burmistrza W. Putyrski wyjaśniając, że 

uchwała wynika ze zmian ustawy o samorządzie gminnym.   

Komisja zaopiniowała projekt pozytywnie: za 3, przeciw 0, wstrzymujących 1. 

 

7. Projekt uchwały w sprawie przyjęcia planów pracy komisji stałych Rady 

Miejskiej Trzcianki na I półrocze 2019 r. 

Radni nie mieli uwag.   

Komisja zaopiniowała projekt pozytywnie: za 4, przeciw 0, wstrzymujących 0. 
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8. Komisja zapoznała się również z projektem stanowiska Rady Miejskiej 

Trzcianki w sprawie potępienia przemocy, agresji i mowy nienawiści  

w przestrzeni publicznej. Radni wyrazili opinię pozytywną w głosowaniu: za 4, 

przeciw 0, wstrzymujących 0.  

 

9. Pani J. Zieńko poinformowała, że na najbliższej sesji jest potrzeba 

wprowadzenia zmiany do budżetu na 2019 r. w związku wnioskiem sołectwa 

Rychlik na dofinansowanie projektu „Gościu usiądź pod tym liściem,  

a odpocznij sobie – zagospodarowanie przestrzeni publicznej przez budowę 

wiaty edukacyjno-rekreacyjnej w Rychliku” w ramach IX edycji konkursu 

„Pięknieje wielkopolska wieś”. Zaplanowany wkład własny był zapisany  

w rezerwie i w związku z tym należy zmienić przeznaczenie tej rezerwy, gdyż 

jest to wydatek majątkowy, jak również przesunąć 1.500,00 zł z funduszu 

sołeckiego sołectwa Rychlik z usług na tą inwestycję. Ponadto proponuje się 

poprawić przedsięwzięcie w ramach sołectwa Nowa Wieś – zmiana zapisu, 

podobnie zmiana zapisów w dziale kultura fizyczna, w budżecie sołectwa 

Wrząca. Projekt uchwały w tej sprawie zostanie przekazany jutro do 

przewodniczącego Rady.  

Omówione propozycje zmiany uchwały budżetowej na 2019 r. komisja 

zaopiniowała pozytywnie w głosowaniu: za 4, przeciw 0, wstrzymujących 0.  

 

Ad 6) Sprawy skierowane do Komisji. 

Nie było spraw wniesionych do komisji.  

 

Ad 7) Zamknięcie posiedzenia. 

 

W związku z wyczerpaniem porządku posiedzenia, Przewodniczący komisji, 

dziękując wszystkim za udział, zamknął posiedzenie komisji.  

 

Protokolant Przewodniczący Komisji  

 

Marzena Domagała           Marek Kupś 

  

 


